
Misie: 179. Baptista, že?

Misie

Baptista, že?
Věřte tomu nebo ne, nikdy jsem nebyl baptista „s velkým B“. Mám podezření, že mi většina z vás
nevěří, vzhledem k tomu, že jsem posledních pět let výkonným ředitelem kanadské baptistické
národní a celosvětové misijní organizace. Ale je to pravda. 

Když jsem byl mladší, byl jsem zapojen do zakládání sborů a stanic, takže v těchto kontextech se
samozřejmě nezaměřujete na značku sboru, ale na jeho poslání. 
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A moje baptistické kořeny vznikly v západní Kanadě, která inklinuje k pragmatismu a méně k tradici
a kořenům, takže většina z nás baptistů tam je „s malým B“. (Ve dvou ze sborů, ve kterých jsem
sloužil, moderátor nedokázal ani pojmenovat naši denominaci.)

Postupem času jsem si však hluboce vážím místa, které jako kanadští baptisté (definice termínu viz
níže) obýváme v rámci větší církve. Ne proto, že jsme „lepší“ než kdokoli jiný, nebo proto, že máme
klíč na pravdu, ale jen proto, že jsme odlišní.

Když cestuji do zahraničí, slyším od partnerů, kteří hluboce oceňují přístup, který na misii volíme:
nepřijít jako odborníci s řešeními předem vyrobenými v Kanadě, ale zapojit se jako naslouchající
partneři, kteří kolegiálně spolupracují s místními církevními představiteli.

Pokud jde o naši roli v Kanadě, jsem pevně přesvědčen, že naše místo v církevní mapě – náš přístup
ke křesťanské víře – je pro kanadskou církev a Kanadu životně nutné. 

Jsme zakořeněni v Písmu, ale s promyšlenou hermeneutikou. 

Věříme v evangelizaci, ale s respektem ke svobodě druhého říci „ne“ (protože věříme v náboženskou
svobodu). 

Jsme zastánci spravedlnosti, ale spravedlnosti biblické, nikoli spravedlnosti založené na sekulárních
právech. 

Věříme, že všechny dary Ducha jsou plně vyjádřeny jak ženami, tak muži. Toto je jedinečná
kombinace věcí. Neberme to jako samozřejmost.

Spolu s naším charakteristickým místem v církevní mapě máme určitý potenciální vliv kvůli naší
velikosti. Kanadští baptisté jsou druhou největší evangelikální skupinou v Kanadě s něco málo přes
1000 kostelů. Ne že velikost je všechno. . . to nic není. Ale máme trochu komplex méněcennosti.
Chováme se, jako bychom byli menší a bezvýznamní. Ale když se neukážeme u národních a
mezinárodních stolů konverzace o víře, naše nepřítomnost je rozdíl. Viděl jsem to.

Dobře, tak to přiznávám: Jsem kanadský baptista! [Pamatujete na ty Molsonovy reklamy z roku
2000, kde ten chlap křičí „Jsem Kanaďan!“? Stačí přidat Baptistu, ubrat spoustu dalších věcí a
zachovat vášeň, a když to říkám, hlavou mi běží tón. � ]

Byla to identita, která mi v průběhu let vyrostla a pro kterou jsem nadšený. Ne značka, ne termín,
ale obsah. A tím, že neříkám, že jsem/jsme lepší než kdokoli jiný, jen jiný. A záleží na našem hlase.

Přivlastňme si svou identitu a odlišnost, střežme ji a spravujme ji a obětujme ji jako dar větší církvi v
Kanadě. Ať už jsme placeni nebo jsme dobrovolníci, ať pracujeme v místním sboru nebo ve větším
prostředí, všichni pracujeme pro stejnou věc: pro zdravé a živé poslání kanadské baptistické sbory,
lokálně, regionálně, celostátně i globálně.

Miluji výsledky CBM. Jsou výsledky kanadské baptistické církve. Snažíme se přinést uzdravení všem
zlomeným v našem světě – fyzickému, duchovnímu, vztahovému – všemu.

Místní sbor vnímáme jako katalyzátor pro Boží království, takže místní sbory v každé zemi se stávají
zdrojem transformace.

Věříme, že evangelium není jen slyšet, ale je také vidět, ale potřebuje být slyšeno. A vždy pracujeme
způsobem, který zachovává a zvyšuje důstojnost a svobodu lidí na celém světě.

https://www.youtube.com/watch?v=WMxGVfk09lU


To je to, co my, jako kanadští baptisté, děláme globálně. Záleží mi na tom, že pracujeme společně
jako lidé, neděláme jen své vlastní věci jako jednotlivci a jako sbory, ale pracujeme společně, protože
je nám spolu lépe. Silnější, chytřejší, moudřejší a efektivnější. My, jako lidé, jsme ve světě
baptistických misií známí špičkovým myšlením a praxí – pro to nás ostatní vyhledávají – můžeme být
hrdí na to, co děláme globálně.

Dnes je můj poslední den v kanceláři CBM. Bylo to dobrých pět let vedení. Části byly velmi těžké a
jiné části byly naprostým darem, že jsem to dělal. Jsem jiný člověk, než jsem byl před pěti lety, a
jsem vděčný za tuto kapitolu mého příběhu.

Milost a pokoj,

Sam Chaise

P.S.: Když používám termín „kanadští baptisté“, používám historický termín, který označuje čtyři
regionální baptistické denominace, které byly založeny v době, kdy byla Kanada osidlována
Evropany: Kanadští Baptisté ze západní Kanady, kanadští baptisté z Ontaria a Quebecu, Konvence
atlantických baptististických sborů, Union d’Églises baptistes francophones du Canada.

Sam Chaise

Sam Chaise

Sam Chaise byl výkonným ředitelem Canadian Baptist Ministries v letech 2010 až 2015.
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Canadian Baptist Ministries je národní a globální misií 1000 kanadských baptistických sborů. Před
tím, než se Sam stal výkonným ředitelem, měl angažmá jako kazatel, vedoucí bohoslužeb, zakladatel
sboru/sborů a obchodník. Jeho zájmy sahají od toho, jak evangelium intereaguje s kulturou, až po to,
jak ekonomické a sociální systémy živí hojný lidský život.

Sam se narodil v Londýně v Anglii a vyrostl v Sudbury, Ontario a Saskatoon, Saskatchewan. Po
získání titulu Bachelor of Commerce na University of Saskatchewan a krátkém působení v ropném
průmyslu získal v roce 1989 titul Master of Divinity z programu kooperativně vyučovaného Carey
Theological College a Regent College.

Sam sloužil jako přidružený kazatel v Kitsilano Christian Community Church ve Vancouveru a poté
jako Pastor of Worship & Outreach v Emmanuel Baptist Church v Saskatoonu. V letech 2002-2007
byl vedoucím pastorem v Olivet Baptist Church v New Westminsteru, BC. 

Před svým jmenováním do CBM Sam sloužil jako ředitel nově vytvořeného institutu Carey na Carey
Theological College ve Vancouveru, který byl zahájen s cílem poskytovat přístupné a relevantní
školení a vzdělání sborům kanadských baptistů západní Kanady. Sam také sloužil jako předseda
představenstva kanadských baptistů západní Kanady a jako člen představenstva CBM v letech
2007-2009.

Dostal jméno po Samuelovi a příběh o něm, jak ho jako chlapce nečekaně oslovil Bůh, je něco, o co
se snaží – žít život, který říká: „Mluv, Pane, tvůj služebník naslouchá.

Je také poněkud fanatický do mletí vlastních kávových zrn. Je tak trochu kávový snob, mele zrna
čerstvá pro každý šálek a dává přednost tmavším, kouřovějším praženým.

Samův nový blog najdete zde:  https://samchaise.wordpress.com/.

Canadian Baptist Ministries
Canadian Baptist Ministries je globální misijní organizace, která se zavázala sdílet Boží lásku slovem
a skutkem. Věříme, že Bůh přináší uzdravení zlomenému světu prostřednictvím místních sborů. 

S více než 140 lety zkušeností jsme viděli, že slova a činy propletené v křesťanském společenství

https://samchaise.wordpress.com/
https://sitviry.cz/wp-content/uploads/2023/03/CBMResponding_Issue5_News.webp


spolupracují, aby svědčily o Boží proměňující milosti. Společně v partnerství se snažíme přinášet
naději, uzdravení a usmíření všem lidem.

Naše vize: Rozbitý svět se stal novým.

Naše poslání: Partnerství s místními sbory po celém světě, abychom přinášeli naději, uzdravení a
usmíření slovem a skutkem.

Náš rámec partnerství: Pracujeme pouze na pozvání. Pracujeme dle dohody. Zavázali jsme se ke
skutečnému partnerství, kde jeden partner není podřízen druhému. Věnujeme se rozvoji udržitelných
služeb s našimi partnery, které jim umožní zvýšit jejich dlouhodobou kapacitu.

Jsme také přidruženi k Baptist World Alliance, protože slouží lidem ve více než 200 zemích po celém
světě.

-van-

Můžete také navštívit naši facebookovou stránku Baptisté – Síť víry nebo facebookovou
skupinu Zpravodaj Baptisté – Síť víry
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